Orthodox Church of the Resurrection of Christ 1201 Hathaway Lane NE Minneapolis, MN 55432-5720

Phone: 763-574-1001

web site: http://www.resurrectionskete.org/

email: rusmnch@msn.com

Sunday, 16 July, 2023
Divine Liturgy Sundays at 9:00 AM
Confessions 8:30 – 9:00 AM

>>>Services this week:<<<
Monday, July 17: Royal Martyrs
Service 9 AM
Tuesday, July 18, St Sergius,
Service 9 AM

Upcoming feast: Church Feast day: Престольный Праздник St Seraphim of Sarov / Прп Серафима Саровскаго

> Tuesday, August 1 / Вторник, 1 Авг Divine Liturgy, 9 AM / Литургия 9 ч.у



«Дивен Бог во святых Своих», — говорит пророк Давид (Пс. 67, 36). И действительно, Бог прославляется в святых апостолах, мучениках, преподобных и праведниках. Так же и святые Царственные страстотерпцы, до конца верные долгу служения и закону жертвенной любви, прославили Бога своей жизнью и смертью, стяжав венцы нетленной славы.

Мало того, что их незаконно арестовали, лишали необходимого и унижали, а потом вероломно и зверски убили. Недостаточно того, что сами бездыханные тела их после смерти подверглись на этом месте истязанию и истреблению как свидетели страшного злодеяния. Даже память о святых Страстотерпцах безбожники попытались искоренить, а честь и доброе их имя на протяжении многих десятилетий подвергались клевете и поношению. Но «Бог поругаем не бывает» (Гал. 6, 7), и «правда Его пребывает во век века» (Пс. 111, 9). Святые Царственные

страстотерпцы прославлены ныне на Небе и на земле.

До прославления Царской семьи в 1981 г. в Зарубежной Церкви и в 2000 г. у нас день их убиения, 17 июля, назывался Днем скорби. После же прославления это скорее день славы, торжества победы над смертью и радости обретения сильных заступников пред Богом. За что же мы прославляем Святых Царственных страстотерпцев? Не только за страдания и смерть вследствие верности Христу и своему долгу, но прежде всего за достойную венценосной Семьи жизнь, за благочестие и христианские добродетели. ... И не стоит забывать, что это были царственные особы, облеченные властью свыше, а не обычные люди, пусть даже самого высокого ранга.

Многие не понимают жертвы последнего Царя, возражают, что он был слабым, совершил много ошибок, зря отказался от власти и тому подобное. Это говорит о том, что они не понимают сути христианского подвига, она сокрыта от них.

Подвиг Царя непонятен для человека мирского, потому что «душевный человек не понимает того, что от Духа Божия» (1 Кор. 2, 14).

В этом подвиге любви, как и в знамении Креста, есть некая антиномия, кажущееся противоречие. Крест был и остается для иудеев, ищущих знамения, соблазном, для язычников, рационально мыслящих, безумием, а для христиан — Божией силой и Божией

премудростью (Ср. 1 Кор. 23-24). Святые Царственные страстотерпцы совершили свой подвиг на земле и пребывают во славе, а мы с вами постигаем его по мере укрепления нашей веры и духовного усвоения Христовых истин.

«Кто будет обвинять избранных Божиих? Бог оправдывает их! — восклицает сегодня апостол Павел. — Кто осуждает? Христос Иисус умер, но и воскрес... Он и ходатайствует за нас. Кто отлучит нас от любви Божией: скорбь, или теснота, или гонение... или меч?» (Рим. 8, 33-35).

Так же и мы с вами, дорогие братья и сестры, если будем уподобляться Святым Царственным страстотерпцам в их самоотверженности, жертвенной любви и святости, то «ни смерть, ни жизнь, ни Ангелы... ни высота, ни глубина, ни другая какая тварь не может отлучить нас от любви Божией во Христе Иисусе, Господе нашем» (Рим. 8, 38-39). Аминь. (Слово епископа Леонтия (Козлова), на ночной Литургии в храме свв. Царственных страстотерпцев на день их памяти в обители Ганина яма, 2019)

+ + +

"Wonderful is God in His saints," says the prophet David (*Ps.* 67:36). Indeed, God is glorified in the holy apostles, martyrs, saints and righteous. Similarly, the holy Royal Passion-Bearers, faithful to the end to the duty of service and the law of sacrificial love, glorified God with their life and death, having acquired the crowns of incorruptible glory. Not only were they illegally arrested, deprived of what they needed and humiliated, and then treacherously and brutally killed.

It is not enough that their lifeless bodies themselves after death were subjected to torture and extermination in this place as witnesses of a terrible atrocity. Even the memory of the holy Passion-bearers the atheists tried to eradicate, and their honor and good name were subjected to slander and vilification for many decades.

But "God is not mocked" (Gal. 6:7), and "His righteousness endures forever and ever" (Ps. 111:9). The Holy Royal Passion-Bearers are now glorified in Heaven and on earth. Before the glorification of the Royal Family in 1981 in the Church Abroad and in 2000, the day of their murder, July 17, was called the Day of Sorrow in our country. After the glorification, it is rather a day

of glory, the triumph of victory over death and the joy of finding strong intercessors before God.

Why do we glorify the Holy Royal Passion-Bearers? Not only for suffering and death as a result of fidelity to Christ and one's duty, but above all for a life worthy of a crowned Family, for piety and Christian virtues. ... And do not forget that these were royal persons, invested with power from above, and not ordinary people, even of the highest rank. Many do not understand the sacrifice of the last Tsar, they object that he was weak, made many mistakes, renounced power in vain, and the like. This suggests that they do not understand the essence of the Christian feat, it is hidden from them.

The feat of the Tsar is incomprehensible to a worldly person, because "a natural person does not understand what is from the Spirit of God" (1 Cor. 2, 14). In this feat of love, as in the sign of the Cross, there is a certain antinomy, a seeming contradiction. The cross was and remains for the Jews, who are looking for a sign, a stumbling block, for the pagans, who think rationally, it is foolishness, and for Christians it is God's power and wisdom (Compare 1 Cor. 23-24).

The Holy Royal Passion-Bearers completed their feat on earth and are in glory, and you and I comprehend it as our faith becomes stronger and we advance in Christ's truths. "Who will accuse the elect of God? God justifies them! exclaims the Apostle Paul today. - Who condemns? Christ Jesus died, but also rose again... He intercedes for us. Who will separate us from the love of God: tribulation, or oppression, or persecution ... or the sword? (Rom. 8:33-35). So it is with us, dear brothers and sisters, if we become like the Holy Royal Passion-Bearers in their selflessness, sacrificial love and holiness, then "neither death, nor life, nor angels, nor height, nor depth, nor any other creature can separate us from the love of God in Christ Jesus our Lord" (Rom. 8:38-39). Amen (Sermon of Bp Leonty (Kozlov), Ganina Yama, 2019)